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  Protokół  nr  XXVI/2020 

z XXVI sesji Rady Miasta Chełmna 

z dnia  28  października 2020 r. 

 

     Sesja odbyła się dnia  28 października 2020 roku 

i trwała od godziny 163o do godz.  1840 

 

     Na ogólna ilość 14 radnych obecnych na  

     sesji było 11 radnych, co stanowi 78,6 %. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad omówiony w punkcie drugim przyjęto w następującym 

brzmieniu: 
 

1. Otwarcie 

2. Przyjęcie porządku obrad XXIV sesji RM. 

3. Odpowiedzi na interpelacje Radnych zgłoszone na XXV sesji RM. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji 

założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energie elektryczna i paliwa 

gazowe dla Miasta Chełmna”  

5.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom  

położonym na terenie miasta Chełmna   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad, sposobu                     

i trybu umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania na 

raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Gminie Miasto Chełmno i jej jednostkom 

organizacyjnym  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 

projektu pod nazwą: „Kujawsko – Pomorska Teleopieka” 

realizowanego  w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014-2020  

     8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej 

powołania Komisji Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Mieszkaniowej Rady Miasta Chełmna  

                     9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały powołania 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony Środowiska Rady Miasta 

Chełmna  

               10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały powołania 

Komisji Skarg, Petycji i Wniosków Rady Miasta Chełmna 

     11. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych.  

     12.Informacja nt. systemu gospodarowania odpadami komunalnymi  

13.Interpelacje radnych. 
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14. Wolne wnioski i informacje 

15. Zakończenie 

 

 

Punkt 1. Otwarcie 
  

Otwarcia XXVI sesji Rady Miasta Chełmna dokonał Przewodniczący Rady 

Miasta Chełmna p. Wojciech Strzelecki.   

 

Na wstępie poinformował, że zmarł były Radny Miasta  Chełmna i osoba 

zasłużona dla chełmińskiego sportu śp. Tadeusz Schmelter. Poprosił o powstanie 

i uczczenie Jego pamięci minutą ciszy.    

 

Następnie na sekretarza obrad wyznaczył Zastępcę Przewodniczącego Rady 

Miasta p. Magdalenę Mrozek. 

 

- stwierdzenie quorum 

Na stan 14 radnych,  na sali obrad znajduje się  11 radnych, wobec czego ilość 

radnych jest wystarczająca do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Poinformował, że swoją nieobecność usprawiedliwili: Radna Iga Jambor 

Skupniewicz, Radna Małgorzata Zima i Radny Marek Gębka. 

 

-  przyjęcie protokołu  z XXV sesji Rady Miasta 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki  - poinformował, że protokół z XXV sesji 

Rady Miasta znajdował się do wglądu w Biurze Rady Miasta. Do czasu 

rozpoczęcia obrad nikt z radnych nie zgłosił poprawek do protokołu, w związku 

z czym na podstawie  § 29 ust. 4 Statutu Miasta, protokół z XXV sesji Rady 

Miasta, uważa się  za przyjęty.  

 

 

 

Punkt 2. Przyjęcie porządku obrad XXVI sesji Rady Miasta. 
   

Przewodniczący obrad p. Strzelecki  poinformował, że proponowany  porządek 

obrad XXVI sesji został przesłany, poprosił o zgłaszanie wniosków.  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – w związku z brakiem wniosków 

dotyczących zmiany porządku obrad poddał pod głosowanie Rady Miasta 

proponowany porządek obrad XXVI sesji Rady Miasta. 
  

   Za przyjęciem porządku głosowało 11 radnych,  

głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
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Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Miasta 

jednogłośnie przyjęła porządek obrad XXVI sesji Rady Miasta i przystąpił do jego 

realizacji.  

 

 

 

Punkt 3. Odpowiedzi na interpelacje Radnych zgłoszone na XXV sesji RM. 

 

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz – przypomniał, że na XXV sesji Rady Miasta 

Radny p. Michał Wrażeń zgłosił dwie interpelacje. Następnie odczytał odpowiedź 

na interpelację w sprawie organizacji pozarządowych (Załącznik nr 3 do 

protokołu). Odczytał odpowiedź na interpelacje w sprawie remontu pływalni 

„Wodnik” w Chełmnie (Załącznik nr 4 do protokołu). 

 

 

 

 

Punkt 4.   Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia   

  „Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło,  

  energie elektryczna i paliwa gazowe dla Miasta Chełmna”  

 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Piotr Murawski  przedstawił projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem o następującej treści: „Zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 

10 kwietnia 1997 Prawo energetyczne (Dz. U. 2020, poz. 833 ze zm.) wójt 

(burmistrz, prezydent miasta) opracowuje projekt założeń do planu zaopatrzenia 

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe (w skrócie projekt założeń). Projekt 

założeń sporządza się dla obszaru gminy co najmniej na okres 15 lat i aktualizuje 

co najmniej raz na 3 lata. Zgodnie z art. 19 ust. 5 ustawy  z dnia 10 kwietnia 1997 

Prawo energetyczne (Dz. U. 2020, poz. 833 ze zm.) „Aktualizacja projektu 

założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 

Miasta Chełmna” została pozytywnie zaopiniowana przez Zarząd Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. Na podstawie ustawy z dnia 3 października 2008 r.                    

o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 

w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. 

2020, poz. 283 ze zm.) dla „Aktualizacji projektu założeń do planu zaopatrzenia 

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Chełmna” odstąpiono 

od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko na 

podstawie uzgodnień dokonanych z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska w Bydgoszczy oraz Państwowym Wojewódzkim Inspektorem 

Sanitarnym w Bydgoszczy. Uznano, iż realizacja przedmiotowego dokumentu nie 

spowoduje znaczącego negatywnego oddziaływania na środowisko.                                      
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W procedurze opracowywania „Aktualizacji projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Chełmna” 

zapewniono udział społeczeństwa poprzez wyłożenie projektu dokumentu do 

publicznego wglądu na okres 21-dni z możliwością składania uwag i wniosków.  

Zgodnie z art. 19 ust. 8 ustawy  z dnia 10 kwietnia 1997 Prawo energetyczne (Dz. 

U. 2020, poz. 833 ze zm.) rada gminy uchwala założenia/aktualizację założeń do 

planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe, rozpatrując 

jednocześnie wnioski, zastrzeżenia i uwagi zgłoszone w czasie wyłożenia projektu 

założeń do publicznego wglądu. W trakcie konsultacji społecznych do projektu 

dokumentu nie wniesiono żadnych uwag oraz wniosków. W związku z powyższym 

przyjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne.” 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki w związku z brakiem chętnych do dyskusji 

poddał pod glosowanie Rady Miasta projekt uchwały zawarty w druku nr 1.  

 

   Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  

   głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Miasta 

jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/184/2020 Rady Miasta Chełmna                      

z dnia 28 października 2020 roku w sprawie przyjęcia „Aktualizacji założeń 

do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 

Miasta Chełmna” – Załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

 

 

Punkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom  

położonym na terenie miasta Chełmna   

 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Murawski – przedstawił projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem o następującej treści: „W myśl art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2020 r., poz. 713), 

rada gminy podejmuje uchwały w sprawach nazw ulic i placów będących drogami 

publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 21 marca 

1985 r. o drogach publicznych.   

1.  Ustalenie nazw ulic, będących przedmiotem niniejszej uchwały wynika                            

z potrzeby zapewnienia prawidłowej i czytelnej numeracji porządkowej 

nieruchomości położonych w sąsiedztwie, przeznaczonych pod zabudowę.  

https://administracjasuperpremium.inforlex.pl/dok/tresc,DZU.2020.056.0000470,USTAWA-o-drogach-publicznych.html
https://administracjasuperpremium.inforlex.pl/dok/tresc,DZU.2020.056.0000470,USTAWA-o-drogach-publicznych.html
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    2.  Zgodnie z przyjętym założeniem, drogi gminne oraz wewnętrzne znajdujące 

się na os. Wybudowanie, położone pomiędzy ulicą Łunawską, DK nr 91                    

a poligonem wojskowym będą posiadały nazwy zbóż, nawiązując do 

rolniczych tradycji miejsca. Stosownie do treści art. 8 ust. 1a ustawy z dnia 

21 marca 1985 r. o drogach publicznych (tekst jedn. Dz. U. z 2020 r., 

poz. 470 z późn. zm.) podjęcie przez radę gminy uchwały w sprawie 

nadania nazwy drodze wewnętrznej wymaga uzyskania pisemnej zgody 

właścicieli terenów, na których jest ona zlokalizowana. Warunek ten został 

spełniony, wszyscy współwłaściciele działek oznaczonych numerami 64/23, 

64/26, 66/10 i 65/9, położonych w obrębie 5 miasta Chełmna, wyrazili 

zgodę na nadanie tym drogom wewnętrznym konkretnych nazw.  

3. Dla ulic znajdujących się na os. Wybudowanie w sąsiedztwie stacji paliw 

Moya, przyjęto nazwy „Składowa” i „Budowlana”, które komponują się z 

nazwami ulic znajdujących się w sąsiedztwie, tj. ulicą Magazynową i ulicą 

Przemysłową. Jest to obszar przeznaczony w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego pod zabudowę usługową. 

4. Nadanie ulicy biegnącej od ul. Grzegorza Gorczyckiego w kierunku ulic 

kwiatowych, nazwy: „Antoniego Piotrowicza” stanowi uhonorowanie dla 

kolejnego, wybitnego Chełmnianina, obok m.in. Grzegorza Gorczyckiego, 

Ignacego Danielewskiego, Ludwika Rydygiera czy też Walentego Fiałka. 

Antoni Piotrowicz (1869-1923) urodzony w Chełmnie, był artystą – 

malarzem, który oprócz pracy artystycznej udzielał się także społecznie                  

i był jednym z współzałożycieli Towarzystwa Gimnastycznego Sokół                    

w Chełmnie. Jego twórczość można podziwiać w Muzeum Ziemi 

Chełmińskiej. 

5. Dla ulicy opisanej w §10 uchwały przyjęto nazwę, która stanowi 

kontynuację ptasiego tematu -  „Łabędzia”.  

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki w związku z brakiem chętnych do dyskusji 

poddał pod glosowanie Rady Miasta projekt uchwały zawarty w druku nr 2.  

 

   Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  

   głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było.  

Przewodniczący obrad stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Miasta 

jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/185/2020 Rady Miasta Chełmna                     

z dnia 28 października 2020 roku w sprawie nadania nazw ulicom położonym 

na terenie miasta Chełmna  (Załącznik nr 9 do protokołu). 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
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Punkt 6.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad, 

  sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz  

  rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

  cywilnoprawny przypadających Gminie Miasto Chełmno i jej 

  jednostkom organizacyjnym  

 

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz – przedstawił   projekt uchwały wraz                                    

z uzasadnieniem o następującej treści: „Przepisy art. 59 ust 2 i 3 ww. ustawy 

zawierają delegację dla organu stanowiącego jednostki samorządu 

terytorialnego  do określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach,  w których 

ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu  lub osób 

uprawnionych do udzielania tych ulg, a także do postanowienia  o stosowaniu                    

z urzędu ulg, o których mowa wyżej, w przypadku wystąpienia okoliczności 

wymienionych w art. 56 ust 1 ustawy.  W Gminie Miasto Chełmno przez okres 

ostatnich lat  obowiązywała uchwała  nr LII/286/10 Rady Miasta Chełmna z dnia 

31 sierpnia 2010 roku. Konieczność podjęcia niniejszej uchwały związana jest ze  

zmianą dotychczas obowiązującego porządku prawnego w zakresie zasad 

udzielania pomocy publicznej. Aby sprostać nowym regulacjom prawnym 

dotyczącym przyznawania pomocy publicznej  konieczne jest podjęcie przez 

gminy  nowych uchwał z uwzględnieniem nowych zasad udzielania pomocy 

publicznej. Projekt uchwały, zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 

r. o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej  (Dz.U. z 2020 r., 

poz. 708), został zgłoszony Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji                                   

i Konsumentów, który zgłosił na piśmie swoje zastrzeżenia co do  przedłużenia 

okresu obowiązywania do 31 grudnia 2023 r. rozporządzenia (UE) nr 1407/2013 

oraz rozporządzenia (UE) 651/2014, na mocy rozporządzenia (UE) nr 2020/972.  

Projekt uchwały, w myśl art. 7 ust. 3a ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 r. 

o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej , został zgłoszony 

Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi, w projekcie uchwały uwzględniono uwagi 

ww. organu w sprawie rozporządzenia Komisji (UE) nr 1408/2013 z dnia 18 

grudnia 2013 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu 

Unii Europejskiej do pomocy de minimis w sektorze rolnym.” 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki w związku z brakiem chętnych do dyskusji 

poddał pod glosowanie Rady Miasta projekt uchwały zawarty w druku nr 3.  

 

   Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  

   głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było.  

 



7 

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Miasta 

jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/186/2020 Rady Miasta Chełmna                        

z dnia 28 października 2020 roku w sprawie określenia zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 

Miasto Chełmno i jej jednostkom organizacyjnym – (Załącznik nr 12 do 

protokołu). 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

 

Punkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 

projektu pod nazwą: „Kujawsko – Pomorska Teleopieka” 

realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014-2020  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Murawski – przedstawił projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem o następującej treści: „W odpowiedzi na konkurs nr 

RPKP.09.03.02-IZ.00-04-321/19, Osi Priorytetowej 9. Solidarne Społeczeństwo, 

Działanie 9.3 Rozwój Usług Zdrowotnych i Społecznych, Poddziałanie 9.3.2. 

Rozwój usług społecznych Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Toruniu 

jako Lider projektu złożył wniosek o dofinansowanie projektu „Kujawsko – 

Pomorska Teleopieka.  W/w projekt zakwalifikowano do realizacji i przyznano mu 

dofinansowanie, w tym dla Gminy Miasto Chełmno jako jednego z 80 Partnerów 

tego Projektu. Łączna wartość wydatków przypadająca dla Chełmna wynosi 

56.576,80 zł, wkład własny w wysokości 30.450 zł w formie zasiłków okresowych, 

celowych, stałych, dodatku/oddelegowania dla pracownika merytorycznego oraz 

kosztów oprogramowania, karty SIM i urządzeń do teleopieki. Na terenie miasta 

zostanie objętych projektem teleopieki 29 osób. Celem głównym projektu jest 

zwiększenie dostępu do usług społecznych świadczonych w środowisku lokalnym 

w postaci pomocy sąsiedzkiej, wolontariatu opiekuńczego przy wykorzystaniu 

nowoczesnych technologii takich jak teleopieka dla 3 000 potrzebujących 

wsparcia w codziennym  funkcjonowaniu mieszkańców województwa kujawsko- 

pomorskiego w okresie 01.07.2020- 30.06.2023. Mając powyższe na uwadze 

przedkładam Radzie Miasta Chełmna projekt uchwały z prośbą o jej podjęcie.” – 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   
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Przewodniczący obrad p. Strzelecki zapoznał  obecnych z opinią Komisji 

Bezpieczeństwa. Pomocy Społecznej i Polityki Mieszkaniowej Rady Miasta,                    

o następującej treści:  

„Komisja Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Mieszkaniowej Rady Miasta Chełmna po przeprowadzonej dyskusji,                        

w wyniku głosowania przy 4 głosach za i 1 głosie wstrzymującym, 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.” 

Opinia stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Następnie w związku z brakiem chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 

Rady Miasta projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.  

 

   Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  

głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Miasta 

jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/187/2020 z dnia 28 października 2020 

r. w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą: „Kujawsko – 

Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014-2020 

(Załącznik nr 16 do protokołu). 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

Punkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej powołania Komisji Bezpieczeństwa, Pomocy 

Społecznej i Polityki Mieszkaniowej Rady Miasta Chełmna  

 

 Przewodniczący obrad p. Strzelecki – przedstawił projekt uchwały                                      

w przedmiotowej sprawie  (Załącznik nr 18 do protokołu) oraz zapoznał z opinią 

Komisji Bezpieczeństwa, pomocy Społecznej i Polityki Mieszkaniowej                                          

o następującej treści:  

„Komisja Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Mieszkaniowej Rady Miasta Chełmna po przeprowadzonej dyskusji,                        

jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały w przedmiotowej 

sprawie” – Załącznik nr 19 do protokołu.  
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 Następnie w związku z brakiem chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

    Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  

    głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Miasta 

jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/188/2020 w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej powołania Komisji Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Mieszkaniowej Rady Miasta Chełmna (Załącznik nr 20 do protokołu).  

 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

 

 

 

Punkt 9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej powołania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Ochrony Środowiska Rady Miasta Chełmna.  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – przedstawił projekt uchwały zawarty                  

w druku nr 6 (Załącznik nr 22 do protokołu).  Następnie w związku z brakiem 

chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 

sprawie. 

 

    Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  

    głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było.  

 

 Przewodniczący obrad stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Miasta 

jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/189/2020 w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej powołania Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Ochrony 

Środowiska Rady Miasta Chełmna (Załącznik nr 23 do protokołu).  

 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
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Punkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej powołania Komisji Skarg, Petycji i Wniosków Rady 

Miasta Chełmna  

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – przedstawił projekt uchwały zawarty                

w druku nr 7 (Załącznik nr 25 do protokołu).  Następnie w związku z brakiem 

chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedmiotowej 

sprawie. 

    Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych,  

    głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było.  

 

 Przewodniczący obrad stwierdził, że w wyniku głosowania Rada Miasta 

jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XXVI/190/2020 w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej powołania Komisji Skarg, Petycji i Wniosków Rady Miasta 

Chełmna (Załącznik nr 26 do protokołu).  

 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

 

Punkt 11.  Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych 

Przewodniczący Rady Miasta p. Strzelecki przedstawił informacje na temat 

złożonych oświadczeń majątkowych, i tak: 

- Przewodniczącego Rady Miasta - Załącznik nr 28 do protokołu, 

- Burmistrza Miasta – Załącznik nr 29 do protokołu, 

- Wojewody Kujawsko – Pomorskiego – Załącznik nr 30 do protokołu, 

- Naczelnika Urzędu Skarbowego w Toruniu – Załącznik nr 31 do protokołu, 

- Naczelnika Urzędu Skarbowego w Chełmnie – Załącznik nr 32 do protokołu. 

 

 

 

 

Punkt 12.Informacja nt. systemu gospodarowania odpadami komunalnymi.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Murawski – przedstawił „Raport                                            

z funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi za I, II i III 

kwartał 2020 r.” – Załącznik nr 33 do protokołu.  

Przypomniał, że dane za I i II kwartał radni już poznali natomiast w III kwartale 

bilans kosztów przedstawiał się następująco: lipiec + 32.650,26 zł., sierpień + 

32.084,03 zł. i wrzesień – 35.733,19 zł.  Strata w miesiącu wrześniu związana jest 

z wywozem odpadów wielkogabarytowych. Dodał, że w czwartym kwartale 

przewidywany jest wzrost kosztów związany ze składowaniem liści do bio-
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odpadów oraz planowana wywózka odpadów wielkogabarytowych w miesiącu  

grudniu. Reasumując poinformował, że cały rok powinien zamknąć się kwotą 

około + 250 tys. zł. i wówczas w miesiącu styczniu 2021 roku zostanie 

przedstawiony Radzie Miasta sposób zagospodarowania tych środków. Będzie 

propozycja kolejnej wymiany „dzwonów” do selektywnej zbiórki odpadów. 

Poinformował, że wszystkie odpady odbierane od osób przebywających na 

kwarantannie trafiają do odpadów zmieszanych. Zasugerował, aby radni 

wypracowali opinie na temat zmniejszenia opłat za kompostowanie bio- 

odpadów.  

 

Punkt 13. Interpelacje radnych.  

Sekretarz obrad p. Mrozek – zapoznała obecnych z treścią interpelacji 

zgłoszoną przez radnego Waldemara Piotrowskiego skierowaną do Burmistrza 

Miasta w sprawie problemów z komunikacją publiczną – Załącznik nr 34 do 

protokołu.  

 

 

Punkt 14.  Wolne wnioski i informacje. 

Radny p. Karnowski – zwracając się do Burmistrza Miasta i Jego Zastępcy 

poprosił o rozważenie możliwości podjęcia szybkich działań związanych                               

z utwardzeniem ulicy Konwaliowej, a w szczególności jej fragmentu, który 

najbardziej doskwiera mieszkańcom.  

Zwracając się do Przewodniczącego Rady Miasta poprosił o udostępnienie 

informacji na temat błędów popełnionych w oświadczeniach majątkowych.  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – odpowiadając przedmówcy 

poinformował, że może zapoznać się z przedstawionymi informacjami. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Murawski – nawiązując do sprawy ulicy 

Konwaliowej  poinformował, że dokumentacja remontu ulicy Konwaliowej 

została opracowana w miesiącu czerwcu br. Koszt całkowitego remontu tej ulicy 

to kwota ok. 1 mln. zł. W roku ubiegłym został wymieniony wodociąg na tej ulicy. 

W roku bieżącym planowane jest utwardzenie przez położenie płyt Jumbo                           

i utwardzenie żwirowe na odcinku drogi w kierunku ulicy Storczykowej i ulicy 

Lawendowej.  
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Radny p. Wrażeń – zwracając się do Burmistrza Miasta poprosił o pisemną 

odpowiedź na następujące tematy; 

- ścieżka rowerowa – zdaniem mieszkańców nie powinna przebiegać przez ulicę 

Grudziądzką i Rynek – ile było konsultacji społecznych na ten temat i ile osób                      

w nich uczestniczyło, 

- rajd rowerowy, który odbywał się m.in. przez ulicę Grudziądzką – podczas 

którego były rozdawane upominki – ile było uczestników rajdu i jakie poniesiono 

koszty z tego tytułu.  

Podkreślił, że są to pytania od mieszkańców i dlatego poprosił o szczegółową 

odpowiedź na piśmie na powyższe tematy.  

Następnie stwierdził, że na sali obrad jest Kierownik  Oddziału Zarządzania 

Nieruchomościami radny p. Maćkowski i zwrócił uwagę, że budynek na Rynku, 

gdzie znajduje się szalet miejski został wyremontowany, a „dach jest dziurawy”. 

Poprosił o wyjaśnienie, czy ten dach może być naprawiony.  

Poruszył sprawę ul. Planty Kolejowe i ul. Wysokiej. Poinformował, że 

mieszkańcy tej ulicy są gotowi przyjąć materiały z odzysku, aby utwardzić tą 

drogę. Ponadto nawiązał do sprawy oświetlenia garaży na ulicy Gorczyckiego 

oraz naprawy figurki św. Rocha.  

 

Radny p. Olszewski – w imieniu mieszkańców ulicy Łożyńskiego oraz 

właścicieli garaży na tej ulicy poprosił, aby Burmistrz Miasta wraz Zastępcą 

Burmistrza rozważyli możliwość  utwardzenia drogi na odcinku ok. 15 metrów 

wzdłuż garaży. Ponadto na łuku tej drogi znajduje się duży głaz, który swoich 

obrysem wychodzi na drogę jezdną i stanowi zagrożenie. Zwrócił także uwagę na 

lampy znajdujące się za garażami, które nie są podłączone. W imieniu 

mieszkańców, którzy wcześnie wyjeżdżają poprosił o rozważenie możliwości ich 

podłączenia.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Strzelecki – zwracając się do Burmistrza 

Miasta i Jego Zastępcy przypomniał, że na jednej z wiosennych sesji przyjęto 

stanowisko w sprawie zawarcia ugody przed sądem powszechnym pomiędzy 

Gminą Miasto Chełmno a Powiatem Chełmińskim – poprosił o wyjaśnienie, jak 

wygląda sytuacja na dzień dzisiejszy. 

Następnie przypomniał, że w miesiącu lipcu br. wpłynęło pismo od pracowników 

Europejskiego Centrum Wymiany Młodzieży zawierające informację, że sprawę 

ich zwolnienia i mobbingu kierują do sądu przeciwko p. Cieślewicz – poprosił                

o wyjaśnienie, czy sprawa już się odbyła.  

Poinformował, że w dniu wczorajszym w mediach społecznościowych ukazała 

się informacja Wójta Gminy Chełmno, jak mieszkańcy  mają postępować                             

w przypadku zachorowania, gdzie mają udać się po pomoc. Poprosił                                            

o opracowanie takiej informacji dla mieszkańców naszego miasta.  

Następnie poprosił o wyjaśnienie, czy remont kamienicy przy ul. Grudziądzka 36 

został zakończony.  
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W imieniu mieszkańców poprosił o udzielenie wyjaśnień na następujące 

zagadnienia; 

- czy ma być ruch rowerowy przez ulicę Grudziądzką,  

- czy prawdą jest, że Dyrektorem Muzeum ma zostać cyt. „Panów kolega               

i ma zostać powołany bez konkursu”. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Murawski – odnośnie kamienicy przy ulicy 

Grudziądzka 36 poinformował, że został dokonany pierwszy odbiór techniczny, 

który wykazał usterki w realizacji szybu windy i wykonawca został wezwany do 

ich usunięcia. Termin wykonania jest przewidziany na dzień 30 listopada br. 

Dopiero po usunięciu usterek zostanie wykonany odbiór finalny. Dodał, że odbiór 

techniczny pozwala na rozpoczęcie procedur związanych z odbiorem przez 

SANEPID, Straż Pożarną, Nadzór budowlany. Wyraził nadzieję że dnia 1 grudnia 

br. obiekt będzie w pełni zrealizowany, zgodnie z projektem.  

Wyjaśnił, że bieżący rok w zakresie realizacji inwestycji jest bardzo trudny.                       

W przypadku, gdy dany producent jest wyłączony z tytułu zakażenia, wówczas 

nie można wyciągać konsekwencji, nie można obciążać karami za niedotrzymanie 

terminów.  

Nawiązując do sprawy ścieżki rowerowej poinformował, że w dniu wczorajszym 

odbyło się spotkanie z Komisją Bezpieczeństwa, w trakcie którego 

poinformowano o wstrzymaniu części inwestycji ścieżki rowerowej na odcinku 

od Bramy Grudziądzkiej do ulicy Biskupiej, aby ponownie temat przedyskutować 

z Radą Miasta. Zdementował pomówienia o nie skonsultowaniu ścieżki 

rowerowej. Dodał, że sprawa była skonsultowana i uzyskała uzgodnienia zarówno 

z Komendy Powiatowej Policji, jak i ze Starostwa Powiatowego oraz ze Straży 

Pożarnej. Poinformował, że konsultacja społeczne na temat ścieżki rowerowej 

odbyły się w kilku etapach. Zorganizowany we wrześniu rajd rowerowy był 

kolejnym etapem konsultacji społecznych. Wyraził nadzieję, że znajdzie się takie 

rozwiązanie, które umożliwi bezpieczny przejazd przez Stare Miasto i będzie 

satysfakcjonujące dla mieszkańców.   

 

Burmistrz Miasta p. Mikiewicz – w uzupełnieniu wypowiedzi przedmówcy na 

temat ścieżek rowerowych poinformował, że w ramach projektu „Przestrzeń dla 

partycypacji” były prowadzone konsultacje społeczne w ramach ankiet. Ponad 

1000 mieszkańców miasta wypowiedziało się, że chce przemieszczać się przez 

miasto na rowerze. W związku z tym szukany jest  sposób takiego 

przemieszczania. Jednym ze sposobów, który uzyskał akceptację Policji                                   

i Starostwa Powiatowego to przejazd przez ulice Grudziądzką. Obecnie ta 

propozycja została zamrożona, z uwagi na konieczność szerszej dyskusji                              

w ramach Komisji Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Mieszkaniowej, po czym zostanie podjęta ostateczna decyzja w tym zakresie.  

Odnosząc się do skargi pracowników ECWM na Panią Dyrektor ChDK 

poinformował, że po rozpatrzeniu tej skargi uznał ją za bezzasadną, co zostało 
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przekazane pracownikom ECWM wraz z odpowiednim uzasadnieniem. Dodał, że 

nie ma wiedzy na temat skierowania tej sprawy do sądu.  

Nawiązując do sprawy porozumienia ze Starostwem Powiatowym przypomniał, 

że Rada Miasta podjęła stanowisko udzielające poparcia na zawarcie ugody z 

Powiatem Chełmińskim w sporach sadowych trwających od wielu lat. 

Załącznikiem do przyjętego stanowiska był projekt ugody, który został 

przedstawiony Staroście. Projekt porozumienia został wstępnie zaakceptowany 

przez radcę prawnego starostwa, po czym Starosta zarządał umieszczenia               

w projekcie uznania przez Gminę Miasto Chełmno roszczeń, na które miasto nie 

może się zgodzić, ponieważ wcześniejsze wyroki sądów w tym zakresie wskazują 

na odpowiedzialność po stronie starostwa. Został przygotowany projekt nowego 

porozumienia, o ile Starostwo będzie chciało przystąpić do rozmów, wówczas 

mówca wystąpi do Rady Miasta o akceptacje projektu tego porozumienia.  

Odpowiadając Przewodniczącemu Rady Miasta na temat zatrudnienia na 

stanowisku Dyrektora Muzeum kolegi wyjaśnił, że nigdy koleżeństwo lub jego 

brak,  nie było kryterium powołania kogokolwiek na stanowisko. Potwierdził,  że 

jest kandydat, który spełnia wymagania związane z kwalifikacjami, wiedzą                            

i umiejętnościami i w drodze Zarządzenia Burmistrza Miasta zostanie powołany 

na to stanowisko, co jest zgodne z przepisami ustawowymi. Podkreślił, że                                   

z kandydatem, który ma być powołany nie utrzymuje żadnych prywatnych 

kontaktów.  

Odnosząc się do informacji na temat „jak maja postępować mieszkańcy                              

w przypadku zachorowań” poinformował, że stosowny komunikat ukazał się                   

w media społecznościowych, ale ponadto informacja na temat zostanie 

przekazana do gazety chełmińskiej.  

Poinformował, że niestety epidemia rozwija się i również w naszym powiecie                        

i mieście też notuje się duże liczby zachorowań i kwarantann.  

Zaapelował do mieszkańców o izolowanie się i przestrzeganie wszystkich zaleceń 

epidemiologicznych. Dodał, że w mieście około 400 osób przebywa na 

kwarantannie i podziękował zarówno Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej, jak i Straży Miejskiej za podjęte działania.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Murawski – poinformował, że w chwili obecnej 

trwa protest na Rynku dotyczący zaostrzenia przepisów antyaborcyjnych. Dodał, 

że z nieznanych przyczyn oświetlenie zarówno na ulicy Grudziądzkiej, jak i na 

Rynku zostało wyłączone, co utrudnia przeprowadzenie protestu. Zadeklarował, 

że wyjaśni sprawę wyłączenia oświetlenia.  

 

Przewodniczący obrad – zwrócił uwagę, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie, 

czy było otwarcie kamienicy przy ulicy Grudziądzka 36.  

 
Zastępca Burmistrza Miasta p. Murawski – odpowiedział, że nie było jeszcze 

otwarcia kamienicy, a o otwarciu Radni zostaną powiadomieni.  
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Radny p. Piotrowski – odnosząc się do jednego z punktów porządku obrad  

stwierdził, cyt: „W imieniu Klubu Przyszłość kolejny raz dziękuję p. Burmistrzowi  

za kolejny Raport z funkcjonowania Systemu Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi. W zasadzie mógłbym w dużej części powtórzyć wystąpienie z 

wrześniowej Sesji Rady Miasta. Kolejny – trzeci już pełny raport po zakończeniu 

III kwartału pokazuje stabilność. W każdym z minionych kwartałów obserwujemy 

zmniejszanie się najdroższej frakcji - odpadów zmieszanych na rzecz frakcji 

najtańszej BIO. Z analizy struktury selektywnej zbiórki rysuje się wyraźna 

tendencja  do powolnej stabilizacji systemu. Koszty funkcjonowania systemu 

wskazują również na stabilizację, szczególnie jeżeli przyjrzymy się II i III 

kwartałowi. I tak bilans I kw. zamknął się kwotą +167 284,09 zł. Kwotą znacząco 

większą z powodu nie przeprowadzenia zbiórki WIELKICH GABARYTÓW.  II kw. 

to kwota + 12 326,43 zł, a III kw. zamyka się kwotą 29 001,10 zł – co daje łączną 

kwotę za III kwartały 208 611,62 zł. W Raporcie podana jest kwotą 208 266,91 zł 

-  ale to zapewne jakaś drobna pomyłka. Na zasadzie analogii kolejny – IV kwartał 

przyniesie kolejną nadwyżkę. 

W związku z powyższym, podtrzymując stanowisko z wrześniowej Sesji RM, należy 

docenić i uwzględnić zaangażowanie i rosnącą wewnętrzną dyscyplinę 

mieszkańców - bez których tak satysfakcjonujące wyniki selektywnej zbiórki 

odpadów byłyby niemożliwe. Przejawem i dowodem docenienia tej roli jest 

dokonanie ponownej kalkulacji kosztów funkcjonowania systemu i obniżenie 

miesięcznej stawki opłat dla każdego mieszkańca. Cytując konkluzję z Raportu: - 

KAŻDA I KAŻDY Z NAS JEST WSPÓŁODPOWIEDZIALNY ZA 

GOSPODAROWANIE ODPADAMI KOMUNALNYMI w imieniu Klubu 

PRZYSZŁOŚĆ zgłaszam wniosek O DOKONANIE POWTÓRNEJ KALKULACJI 

KOSZTÓW FINANSOWANIA SYSTEMU GOSPODAROWANIA ODPADAMI 

KOMUNALNYMI I STOSOWNE OBNIŻENIE MIESIĘCZNEJ STAWKI DLA 

WSZYSTKICH MIESZKAŃCÓW CHEŁMNA OD DNIA 1 STYCZNIA 2021 r.” 

 

Radny p. Wrażeń – stwierdził, że Zastępca Burmistrza Miasta częściowo 

odpowiedział na zadane pytania, ale mówca poprosił o udzielenie odpowiedzi na 

piśmie.  

 

Radna p. Wikiera – nawiązując do wypowiedzi radnego p. Olszewskiego 

poinformowała, że przedstawione problemy również zostały jej zgłoszone przez 

tych mieszkańców. Były prowadzone rozmowy zarówno z Panami Burmistrzami, 

jak i z pracownikami Urzędu Miasta i okazało się, że wspomniane lampy nie są 

własnością miasta, podobnie drogi o których mówił pan radny, nie należą do 

miasta.  

 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Murawski – nawiązując do wystąpienia 

radnego p. Piotrowski wyjaśnił, że drobne zmiany będą się pojawiać, ponieważ 
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przy przygotowaniu raportu są dane „surowe”, a później na podstawie faktur dane 

są korygowane.  

Odpowiadając radnemu p. Wrażeniowi poinformował, że otrzyma odpowiedzi na 

piśmie. Odnosząc się do sprawy remontu figurki św. Rocha poinformował, że jest 

już materiał na jej odtworzenie i trwa realizacja projektu budowlanego tej figurki.  

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – poinformował, że do Biura Rady Miasta 

wpłynęła „Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasto 

Chełmno w roku szkolnym 2019//2020” – Załącznik nr 35 do protokołu.  

 

Radny p. Olszewski – nawiązując do wypowiedzi radnej p. Wikiera 

poinformował, że od mieszkańców pozyskał informację, że lampy za garażami są 

ustawione na terenie miejskim. Dodał, że zachodzi konieczność naprawienia  

drogi, która biegnie wśród garaży. Reasumując stwierdził, cyt. „My jesteśmy tutaj 

po to, żeby znaleźć jakieś rozwiązania, żeby ułatwiać życie mieszkańcom. A ja    

w swojej wypowiedzi prosiłem Panów Burmistrzów, żeby rozważyli możliwość 

pomocy tym mieszkańcom.” 

  

 

 

 

Punkt 15. Zakończenie. 

 

Przewodniczący obrad p. Strzelecki – w związku z wyczerpaniem porządku  

obrad zamknął obrady XXVI sesji Rady Miasta Chełmna, dziękując obecnym za 

udział i głos w dyskusji.  

 

 

 

Protokołowała             Przewodniczył  

 

(M. Westfalewska)                      (W. Strzelecki) 
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